



**KENYATAAN MEDIA**

**KUALA LUMPUR (29 NOVEMBER 2023)** - Bacaan pertama Rang Undang-Undang Pindaan Suruhanjaya Hak Asasi Manusia Malaysia 2023 (RUU SUHAKAM 2023) pada 27 November 2023 merupakan satu peristiwa penting dan hari ini, bacaan kedua akan menentukan masa depan hak asasi manusia di Malaysia dan sekaligus mencerminkan komitmen dan aspirasi kerajaan terhadap perlindungan hak asasi manusia di negara ini.

SUHAKAM ingin mengucapkan terima kasih kepada YB Dato' Sri Azalina Binti Othman Said, Menteri di Jabatan Perdana Menteri (Undang-undang dan Reformasi Institusi) atas usaha beliau dalam membawa agenda hak asasi manusia melalui reformasi institusi. Kami juga ingin menzahirkan penghargaan kepada Bahagian Hal Ehwal Undang-undang Jabatan Perdana Menteri (BHEUU) yang mengadakan sesi libat urus dengan Ahli Parlimen (Ahli Parlimen) dan Senator untuk membentangkan pindaan yang dicadangkan. Sesi ini telah menjadi satu platform untuk berkongsi pandangan terhadap 11 pindaan yang dicadangkan yang bertujuan untuk mengukuhkan peranan dan kuasa Suruhanjaya, bagi melindungi dan mempromosikan hak asasi manusia di negara ini dengan lebih baik. SUHAKAM mengambil kesempatan ini untuk mengucapkan terima kasih kepada semua wakil atas komitmen dan sokongan mereka untuk memperkasakan Suruhanjaya melalui perubahan legislatif.

RUU yang bertujuan untuk mengukuhkan peranan dan kuasa SUHAKAM ini dibentuk supaya Pesuruhjaya yang dilantik adalah terdiri daripada pelbagai latar belakang. Di samping itu, RUU ini akan dapat memastikan SUHAKAM berfungsi sebagai sebuah organisasi bebas dan bersepadu untuk menangani isu hak asasi manusia secara berkesan di Malaysia. Kebebasan sesebuah NHRI adalah penting sebagai penyeimbang komposisi antara Pesuruhjaya dalam mempromosi dan melindungi hak kanak-kanak, wanita dan orang kurang upaya. Justeru, RUU ini akan turut bertindak sebagai pengukuh peranan Pejabat Pesuruhjaya Kanak-kanak (OCC) dalam SUHAKAM, sebagai tanda aras komitmen Kerajaan dalam melindungi dan mempromosi hak kanak-kanak kepada orang ramai

SUHAKAM mengucapkan terima kasih kepada pihak berkepentingan termasuk agensi kerajaan, CSO dan NGO atas kerjasama, sumbangan dan usaha yang tidak berbelah bahagi dalam penyediaan pindaan komprehensif Akta SUHAKAM 1999 (Akta 597). Dalam bacaan kedua rang undang-undang ini, SUHAKAM sedar akan kepentingan peranannya dalam memperkasa organisasi dan meningkatkan keupayaannya dalam menegak dan memajukan hak asasi manusia di Malaysia. SUHAKAM akan terus menjalankan fungsinya secara bebas dan berintegriti dengan memastikan akauntabiliti yang berterusan terhadap perjuangan hak asasi manusia di Malaysia.

**-TAMAT-**

**Suruhanjaya Hak Asasi Manusia Malaysia (SUHAKAM)  
29 November 2023**